
- dodaje Frankiewicz.

Sieć szerokopasmowa 
będzie sukcesywnie 

powiększana. Na razie 
jest nią objętych 10% 
miasta. Cel to 100%.

Dzięki rozbudowanej sieci 
radiowej można na przykład 
sprawniej działać w sytuacjach 
kryzysowych: zagrożenia zanie-
czyszczeniem, katastrofy natu-
ralnej lub budowlanej i wielu 
innych.
 

Za Gliwicami szansę na wpro-
wadzenie podobnych nowocze-
snych rozwiązań zyskują tak-
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W czwartek 30 sierp-
nia, w Ratuszu podpi-

sano umowę gwarantu-
jąca na ten cel dofinan-
sowanie w wysokości 

27 mln zł. 
Jakie możliwości niesie ze 
sobą miejska sieć szerokopa-
smowa?

- To co w tej chwili będzie bu-
dowane w innych miastach i 
rozszerzane u nas, w Gliwicach 
w części już funkcjonuje. To 
jest np. system monitoringu, 
sterowania ruchem, bezpłatny 
dostęp do internetu  w ramach 
hot-spotu, bezpłatna komunika-
cja telefoniczna dla jednostek z 
samorządu terytorialnego i tym 

podobne - mówi Zygmunt Fran-
kiewicz, prezydent Gliwic.

Przedsięwzięcie, którego do-
tyczy podpisana w czwartek 
umowa, zakłada budowę infra-
struktury szerokopasmowej w 
postaci sieci bezprzewodowej 
transmisji danych (WiMAX) na 
potrzeby gmin biorących w nich 
udział. 

Jest to więc kontynuacja pro-
jektu z 2008 roku, kiedy to 
Gliwice, jako lider grupy 12 sa-
morządów wygrały przetarg na 
14-letnią rezerwację odpowied-
niej częstotliwości radiowej.
- Wykorzystując ją, praktycz-
nie za darmo możemy ofero-
wać bardzo tanie, zaawanso-
wane technologicznie usługi  

że inne śląskie gminy. Jedną  
z korzyści istnienia sieci sze-
rokopasmowej są hot-spoty  
z bezpłatnym dostępem do in-
ternetu. Warto jednak pamię-
tać, że nie zastąpią nam one 
usługi komercyjnej.

- To jest przepływność 265 kb, 
dla niektórych to jest prehisto-
ria, dla mnie również. Jeżeli 
chciałbym jednak skorzystać z 
internetu a miałbym problem 
z dostępem do sieci komórko-
wej operatora albo nie miałbym 
wykupionej usługi to jestem w 
stanie sobie sprawdzić np. roz-
kład jazdy autobusów czy reper-
tuar kina - tłumaczy Grzegorz 
Nitkiewicz, prezes Śląskiej 
Sieci Metropolitalnej. 

Projekt o nazwie “Budowa Sie-
ci Szerokopasmowej dla Spo-
łeczeństwa Informacyjnego na 
terenie gmin Górnego Śląska 
wraz z punktami dostępu hot-
-spot” podpisany został przez 
Mariusza Kleszczewskiego, 

27 milionów na szerokopasmówkę
Funkcjonująca już w Gliwicach sieć sze-
rokopasmowa będzie rozbudowywana. 
W projekcie poza Gliwicami bierze udział 
jeszcze 13 gmin województwa śląskiego. 

wicemarszałka województwa 
śląskiego oraz prezydenta Zyg-
munta Frankiewicza. W spo-
tkaniu uczestniczyli również 
prezydenci, burmistrzowie, 
wójtowie gmin uczestniczących 
w tym przedsięwzięciu. Realiza-
cją projektu zajmie się miejska 
spółka Śląska Sieć Metrolital-
na. 

(kk)


